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Stayer László polgármester 

Tisztelettel köszönti a megjelenteket, és a kamerákon keresztül köszönti Szécsény 
város lakosságát, valamint az Interneten keresztül Szécsény iránt érdeklődőket is. 
Megállapítja, hogy az ülésen megjelent 6 fővel a képviselő-testület határozatképes, és 
az ülést megnyitja (1400 órakor). Dr. Pintér Sándor és Borda Tamás képviselő urak 
jelezték, hogy fontos munkahelyi elfoglaltságuk miatt a mai ülésen nem tudnak részt 
venni. Varga Béla képviselő úr, ugyancsak hasonló ok miatt, később fog érkezni.  
A meghívóban jelzett napirendekkel kapcsolatban kéri, hogy a 10. pontot töröljék a 
tárgyalandó témák közül. Jelzi továbbá, hogy „A Köz Szolgálatáért” kitüntetés 
adományozására vonatkozó javaslatokat zárt ülés keretében tárgyalja meg a képviselő-
testület. 
Kérdezi, hogy egyebek napirend keretében kíván-e valaki szólni? 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Az előző testületi ülésen elfogadott, a Magyar úti iskolaépület használati szerződésével 
kapcsolatban szeretne előterjesztést tenni. 

Stayer László polgármester 

Az alpolgármester asszony által jelzett napirendet a 3. pont előtt javasolja 
megtárgyalni, mivel az kapcsolódik a köznevelési intézmények működésével 
összefüggésben készült előterjesztéshez.  
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Az elhangzott módosításokkal együtt bocsátja szavazásra az ülés napirendjének 
elfogadását. Kéri, aki azzal egyetért, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi napirendet fogadta el. 
 
Napirend:  
1. Előterjesztés az Állami Számvevőszék jelentésére tett intézkedésekről 
2.  Beszámoló a Szécsény Kistérsége Önkormányzatainak Többcélú Társulása 2012. I. 

félévi működéséről  
3.  Előterjesztés a Szécsény, Magyar utca 15. szám alatti oktatási-nevelési intézmény 

iskola épületére vonatkozó használati szerződésről 
4.  Előterjesztés a köznevelési intézmények működésével kapcsolatban 
5.  Előterjesztés óvoda alapításáról 
6.  Előterjesztés a Krúdy Gyula Városi Művelődési Központ és Könyvtár alapító 

okiratának módosítására 
7.  Előterjesztés a Nógrád Megyei Múzeumi Szervezet támogatási kérelméről 
8.  Előterjesztés könyvvizsgálói szerződésről 
9.  „Kisvárosi Krónika” megjelenésére vonatkozó vállalkozói szerződés 

megszüntetésének ügye 
10. Előterjesztés a szécsényi 0103/4 hrsz. alatti ingatlanra vonatkozó földhasználati és 

ráépítési megállapodásra vonatkozó határozat hatályon kívül helyezésére 
 
 
Napirend előtt:  
- Polgármester tájékoztatója a legutóbbi soros ülés óta történt eseményekről, a 
meghozott határozatok végrehajtásáról 

Stayer László polgármester 

„Tisztelt képviselő-testület! 
A hagyományoknak megfelelően, a legutóbbi ülés óta történt legfontosabb 
eseményekről, képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatómat 
szeretném megtartani. Legutóbbi munkaterv szerinti ülésünket 2012. szeptember 1-jén 
tartottuk. 
- Szeptember 2-án az általános iskola tanévnyitó ünnepségén vettem részt, 
alpolgármester asszony, jegyző asszony, illetve több képviselőtársam társaságában.  
- Szeptember 3-án jegyző asszonnyal vettünk részt a középiskolánk tanévnyitó 
ünnepségén. 
- Szeptember 4-én a Váci Egyházmegyénél tárgyaltam a katolikus iskola alapításával 
kapcsolatban Borbáth Gábor úrral, aki a katolikus iskolák egyik főigazgatója. 
- Szeptember 5-én a Szécsény és Vonzáskörzeti Közbiztonságáért Közalapítvány 
kuratóriumának ülésén vettem részt. Délután a Kormányhivatalban Híves Márta 
oktatási főosztályvezető asszonnyal tárgyaltam az iskolánk ügyében. Ezt követően 16 
órától nevelőtestületi, 17 órától lakossági fórumot tartottuk az alpolgármester 
asszonnyal, az általános iskolában, a város oktatási jövőjével kapcsolatban. 
- Szeptember 6-án a többcélú kistérségi társulás ülésén vettem részt 
Nógrádmegyerben, majd a „Szociális célú városrehabilitáció” megnevezésű pályázat 
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előkészítő egyeztetését tartottuk itt a Városházán. 18 órától Benczúrfalván, 19 órától 
Pösténypusztán tartottunk rendkívüli lakossági fórumot, ahová Smelkó István 
képviselő úr kísért el. A lakossági fórumot a helyi járat megszüntetésével, illetve a két 
településrészen felmerült problémákkal, ügyekkel kapcsolatban tartottuk.  
- Szeptember 7-én Salgótarjánból fogadtam vendégeket, Tarnócziné Máté Melinda 
vezető-főtanácsos és Fenyvesi Gábor úr, Salgótarján alpolgármestere keresett meg 
minket a megyei múzeumok átszervezésével kapcsolatban. Ezt követően Velenczei 
Norbert úrral Balassagyarmaton egy fűtéskorszerűsítési bemutatón vettünk részt. 
Délután a művelődési központunkban dr. Fekete József és Nógrády Andor 
alkotásainak a „Várak-tájak-népdalok” című kiállítás megnyitó rendezvényén, majd a 
zeneiskola tanévnyitó ünnepségén vettem részt.  
- Szeptember 11-én két fő tett állampolgársági esküt a hivatal épületében. 
- Szeptember 12-én rendkívüli testületi ülést tartottunk. 
- Szeptember 13-án a múzeumok átszervezése ügyében egyeztettünk Balassagyarmat 
alpolgármesterével, illetve dr. Toronyi Judit igazgató asszonnyal. Délután a 
polgárőrséggel kapcsolatos megbeszélésen, majd a Szécsény és Környéke 
Takarékszövetkezet igazgatósági ülésén vettem részt.  
- Szeptember 14-én a szécsényi Frei-kávé üzembe látogattam el, ahol Langár Zsolt 
igazgató úr tájékoztatott a cég fejlesztési terveiről. Szeretnének egy kávémúzeumot 
létesíteni, itt a telephelyükön. Azt hiszem, ha sikerül nekik, akkor ez nagymértékben 
emeli Szécsény rangját is. Sok sikert kívánunk hozzá! 
- Szeptember 15-én Őze János, a város főépítésze kalauzolta az érdeklődőket egy 
városi történelmi sétán, mellyel Szécsény a Kulturális Örökség Napjai hétvége 
rendezvénysorozatra nevezett be. 
- Szeptember 18-án a Szécsényi Szennyvíz-Agglomerációs Önkormányzati Társulás 
ülésén vettem részt Rimócon. Itt szeretnék beszámolni a képviselő-testület tagjainak 
arról, hogy a szécsényi szennyvíztelep felújítására vonatkozó pályázatunk pozitív 
elbírálást kapott, és több mint egymilliárd forintos beruházás valósul meg rövidesen 
Szécsényben. Úgy gondolom, hogy ez nagy előrelépés lesz a városunk és az érintett 
települések életében is.  
- Szeptember 19-én Helyi Védelmi Bizottsági felkészítésen vettem részt 
Salgótarjánban.  
- Szeptember 20-án rendkívüli többcélú társulási ülésen vettem részt Nógrádsipeken. 
Délután pedig Antal László urat 90. születésnapja alkalmából köszöntöttük jegyző 
asszonnyal együtt.  
- Ugyanezen a napon 19 órától Benczúrfalván lakossági fórumot tartottunk, melyen 
alpolgármester asszony, jegyző asszony és Velenczei Norbert úr, a Városüzemeltetési 
Kft. vezetője is részt vett. 
- Szeptember 21-én a Nógrád Megyei Önkormányzat Közgyűlésének ünnepi ülésén 
vettem részt Hollókőn. 18 órától pedig Pösténypusztán tartottuk meg a lakossági 
fórumot, ahol szintén alpolgármester asszony, jegyző asszony és Velenczei Norbert úr, 
a Városüzemeltetési Kft. vezetője volt jelen, továbbá Tamás Gábor rendőr-százados úr 
is, mert Pösténypusztán ilyen jellegű problémák is felmerültek, ezekre igyekeztünk 
választ adni.  
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- Szeptember 24-én ismét a múzeumok ügyében egyeztettünk Balassagyarmaton. Ezt 
követően alpolgármester asszonnyal és jegyző asszonnyal együtt fogadtuk a Váci 
Egyházmegye oktatási főigazgatóját és munkatársát.  
Többször említettem a múzeumok ügyét. Balassagyarmat kezdeményezte, hogy 
Szécsénnyel együtt betölthesse a megyei múzeum tisztjét a következő időszakokban. 
Mai hír, hogy ezt a kezdeményezést a Parlament nem fogadta el, így továbbra is 
Salgótarján lesz a megyei hatókörű múzeum székhelye.  
 
Tájékoztatom továbbá tisztelt Képviselőtársaimat, hogy a szeptember 1-jei és 
szeptember 12-ei ülésen meghozott határozatok végrehajtására a szükséges 
intézkedéseket megtettük.  
Kérem tájékoztatóm elfogadását!” 
 
Megkérdezi, hogy van-e valakinek észrevétele az elhangzottakkal kapcsolatban. 
 
Hozzászóló nem jelentkezett, a képviselő-testület a tájékoztatót tudomásul vette. 
 
 
1.  Előterjesztés az Állami Számvevőszék jelentésére tett intézkedésekről 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Az Állami Számvevőszék 2011-2012. évben végezte az önkormányzatunk pénzügyi 
helyzetének vizsgálatát. Ez az ellenőrzés a 2007. január 1. – 2011. június 30. közötti 
időszakot ölelte fel. Az ellenőrzés megállapításairól a képviselő-testületet 
tájékoztattuk. Az ellenőrzésről, annak megállapításairól a képviselő-testületet 
tájékoztattuk. A képviselő-testület 82/2012.(V.15.) számú határozatában intézkedési 
tervet fogadott el, melyet az Állami Számvevőszék részére megküldtünk. A 2012. 
július 26-án érkezett válaszlevélben az ÁSZ elnöke kiegészítést, módosítást kért. A 
módosított intézkedési tervet a képviselő-testület 136/2012.(VIII.13) számú határozata 
szerint 2012. augusztus 14-én ismételten megküldtük, melyben vállalta, hogy a 
munkaterv szerinti szeptemberi ülésen ad tájékoztatást. 
Az írásos előterjesztést mindenki megkapta, de néhány dolgot szeretne most kiemelni 
belőle.  
Intézkedési tervünk 1. a) pontja értelmében a bevételszerző és kiadáscsökkentő 
lehetőségek folyamatos felderítése, a bevételek növelése, a kintlévőségek behajtása, a 
kiadások csökkentése a cél. A kiadások csökkentésének egyik lehetősége a személyi 
jellegű kiadásokhoz kapcsolható. Kiemelt szempontunk a humánerőforrással történő 
felelős gazdálkodás. Alacsonyabb bérezésű, bértámogatással foglalkoztatott dolgozók 
alkalmazására kihasználtuk a lehetőségeket, mindamellett, hogy a szakmai, ügyviteli 
munkában ez ne okozzon elmaradást. A Polgármesteri Hivatal szervezeti felépítése is 
változott, ez a hivatalánál 9.816 E Ft megtakarítást eredményezett 2012. évben, ami 
egy egész évre kivetítve 22.604 E Ft-os megtakarítást mutat. A művelődési központnál 
a személyi jellegű megtakarítások összege 2012-ben 568 E Ft. A telefonköltségek 
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csökkentése érdekében felülvizsgáltuk szerződéseinket, a szolgáltatókkal kedvezőbb 
szerződéseket kötöttünk, ez a hivatalnál és művelődési központnál együttesen 2012-re 
98 E Ft, egy évre előrevetítve 213 E Ft csökkenést jelenthet. A rezsiköltségek közül a 
fűtési díj csökkentését úgy tervezzük, hogy szerződésünkben lerövidítettük a fűtési 
idény időszakát a korábbi szerződésekhez képest, így a fűtési idény október 15-től 
április 15-ig tart majd. Terveink szerint 1-2 ºC-kal csökkenthető lehet helyiségeink 
hőfoka. A Pintér-házban pedig csak temperáló fűtést fogunk kérni, mert a téli 
időszakban nem szervezünk itt rendezvényeket. Az eddig megszokott városi 
rendezvényeink egy része elmaradt, vagy nem az önkormányzat szervezésében 
valósult meg, a megmaradó rendezvényeinket igyekszünk a legalacsonyabb 
költségvetéssel megvalósítani. Ez, ebben az évben, 1.900 E Ft megtakarítást 
eredményez.  
A bevételek növeléséhez hozzájárultak a képviselő-testület korábbi döntései, melyek 
szerint a kommunális adó és a bérleti díjak emelése miatt 2012. évben 5.072 E Ft-tal 
több várható a 2011. évi bevételekhez képest. Kintlévőségeink behajtásához bírósági 
végrehajtó segítségét kérjük, és élünk a felszólítások, inkasszók, lehetőségével. A nem 
jól, vagy nem határidőben fizető bérlőink lakásbérleti szerződését felmondtuk, vagy 
szigorúbb feltételekkel új szerződéseket kötöttünk. 2012-ben 1.044 E Ft folyt így be, 
ami ezen intézkedések megtétele nélkül továbbra is kintlévőség maradt volna. 
Az intézkedési tervünk 1. c pont szerint egyensúlyi tartalékot kell képezni az 
adósságszolgálat teljesítése érdekében. Mindig is elsődleges célunk volt az 
adósságszolgálat időbeni teljesítése, így működőképességünk megtartása miatt nem 
engedhetjük meg ezen túl sem, hogy az adósságszolgálatra ne tartalékoljunk. 
Az intézkedési terv 1. d) pontja szerint be kell mutatni havi bontásban három évre 
kitekintően a kötelezettségek finanszírozásának forrásait, melyek a mellékletekben 
megtalálhatóak. 
Az intézkedési terv 2. pontja alapján folyamatosan kell vizsgálnunk az állandósult 
folyószámla-hitelünk hosszú távú kötelezettséggé történő átalakításának lehetőségét. 
Ezzel kapcsolatban a számlavezető bankkal még nem sikerült megállapodni.  
Negyedévente kimutatást kell készítenünk a szállítói állományról, a felhalmozódott 
szállítói tartozások rendezésére a szállítókkal megállapodást kell kötnünk. Erről a 
képviselő-testületet a 2012. szeptember 1-jei ülésünkön már tájékoztattuk, és ezt a 
tájékoztatót a 156/2012.(IX.01.) számú határozatával képviselő-testületünk el is 
fogadta. 
Az intézkedési terv 4. pontja szerint a Szécsényi Városfejlesztő Szolgáltató Kft. 
pénzügyi stabilitását meg kell teremteni. A társaság saját tőkéje a 2008-2010. években 
nem érte el a társasági formájára kötelezően előírt jegyzett tőke értékét. A 2011. évet a 
társaság viszont már olyan eredménnyel zárta, amely fedezi a saját tőke képzéséhez 
szükséges összeget, így jelenleg nincs szükség jegyzett tőke emelésére. Ugyanakkor 
felhívtam az ügyvezető asszony figyelmét, hogy törekedjen a társaság saját 
bevételeinek növelésére.  
A pénzintézeti kötelezettségek visszafizetésének forrásait a jövőben, az esetleges 
hitelfelvételek kapcsán a képviselő-testületi előterjesztésekben tételesen be kell 
mutatni. A beszámolási időszakunkban és jelenleg hitelfelvétel előkészítése nincs 
folyamatban. 
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A képviselő-testület döntéseit megalapozó előterjesztések esetében a várható 
árfolyam-, kamat,- és törlesztési kockázatot minden esetben vizsgálni kell, és arról a 
képviselő-testületet tájékoztatni szükséges. Az adósságot keletkeztető 
kötelezettségvállalásról szóló döntések esetén a futamidőre vonatkozóan éves 
bontásban be kell mutatni az adott hitelre vonatkozóan a tervezett bankköltséget, 
tőketörlesztést, kamatfizetési kötelezettséget. Ezzel kapcsolatban azt tudja elmondani, 
hogy adósságot keletkeztető kötelezettségvállalásunk 2012. évben nem volt. 
Kéri képviselőtársait, hogy a tájékoztatót az előterjesztésnek megfelelően 
szíveskedjenek elfogadni. 
Ezt az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság is, kéri elnök urat a bizottság 
javaslatának ismertetésére.  

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A Pénzügyi Bizottság tegnapi ülésén teljes létszámmal jelen volt, és egyhangúlag 
javasolja a képviselő-testületnek elfogadásra az előterjesztést. 

Stayer László polgármester 

Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele az előterjesztéssel 
összefüggésben. 
 
Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

Amennyiben nincs hozzászólás, az előterjesztésben megfogalmazott határozati 
javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 6 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül) az alábbi határozatot hozta:  
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
171/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Állami 
Számvevőszék megállapításaira a módosított intézkedési terv szerint a 
megtett intézkedésekről készült tájékozatót megismerte és elfogadja. 
 
Határidő: Értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

 
 
 
Megérkezett az ülésre Varga Béla képviselő. A képviselő-testület létszáma a 
továbbiakban 7 fő. 
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2.  Beszámoló a Szécsény Kistérsége Önkormányzatainak Többcélú Társulása 
2012. I. félévi működéséről  
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester, a társulás elnöke 

 

Stayer László polgármester 

Köszönti az ülésen megjelent Vitányiné dr. Velenczei Édua munkaszervezet-vezető 
asszonyt, aki a beszámoló összeállításában is segítségére volt. Az írásos előterjesztést 
mindenki megkapta. Annyit szeretne kiemelni, hogy a 2012. évi költségvetését a 
társulás 2012. évi költségvetését az államháztartásról szóló 2011. évi CXCIV. törvény, 
és az államháztartásról szóló törvény végrehajtásáról szóló 368/2011.(XII.31.) Korm. 
rendeletben előírtak szerint készítette el, melyet a Társulás 2/2012.(II.10.) számú 
határozatával fogadott el 310.217 E Ft bevétellel és kiadással. Ezt a költségvetést egy 
alkalommal módosította a társulás a 2012. június 29-i ülésén, és a  28/2012.(VI.29.) sz. 
határozatában fogadta el a Társulás költségvetésének 1.sz. módosítását változatlan 
főösszegek mellett. A Társulás működési célú kiadásainak főösszege változatlan, 
310.217 E Ft, a dologi kiadások előirányzata 3.543 E Ft-ra, a működési 
pénzeszközátadás összege 288.569 E Ft-ra változott. A további tételek összege 
változatlan maradt. A Társulás 2012. június 30-ig hitelt nem vett igénybe. 
A Társulás foglalkoztatottainak létszáma 2012. június 30-án 81 fő volt, ez a magas 
létszám abból adódik, hogy a Nógrádmegyer-Rimóc iskolatársulást a többcélú társulás 
működteti.  
Közoktatási intézményi feladatok ellátása keretében a költségvetési törvény 3. számú 
és 8. számú mellékletei szerint 242.726 E Ft normatívát igényelt, melyet 
pénzeszközátadásról szóló megállapodás keretében átadott az intézményfenntartó 
társulásoknak, illetve az autóbuszok üzemeltetésére és a közoktatási területen 
foglalkoztatottak foglalkoztatására, továbbá a saját fenntartásában lévő 
intézményeinek fenntartására fordított.  
Június 30-ig intézményfenntartó társulások a következők:  
- Szécsény-Nagylóc-Nógrádszakál Intézményfenntartó Társulás 
- Endrefalva-Szécsényfelfalu-Piliny Közoktatási Intézményfenntartó Társulás 
- Magyargéc és Sóshartyán Községi Önkormányzatok Általános Iskola Fenntartó 
Társulása 
Az előbb már említette, hogy a Rimóc-Nógrádmegyeri iskola a többcélú társulás 
fenntartásában működik. A társulás a 45/2011.(V.26.) számú határozatával létrehozta a 
Szécsény Kistérségi Egységes Pedagógiai Szakszolgálatot a logopédia és a 
gyógytestnevelés ellátására a kistérségben, 4 utazó logopédus és egy gyógytestnevelő 
alkalmazásával. A társulás erre a feladatra 12.731 E Ft normatívát igényelt le. A 
kistérség 13 településének közoktatási intézményében látják el ezen feladatokat.  
A Humánszolgáltató Intézményfenntartó Társulás által fenntartott Szécsény Kistérség 
Szociális Szolgáltató Központ és Gyermekjóléti Szolgálat közös fenntartásának 
szabályait a Szécsényi Kistérséghez tartozó települési önkormányzatok képviselő-
testületei a feladat-ellátási kötelezettségük alapján, 2007. április 1. napján hatályba 
lépő, legutóbb 2010. szeptember 29-én módosított társulási megállapodásban 



 8 

rögzítették 2012. I. fél évében 3.990.E Ft összegű normatívát igényelt le a társulás és 
adott át az intézményfenntartó társulásnak.  
Mozgókönyvtári feladatot a társulás, 2007. július 1-jétől kezdődően, a Balassi Bálint 
Megyei Könyvtár és Közművelődési Intézettel együttműködve látja el. Ebben 
Szécsény nem vesz részt.   
Belsőellenőrzési feladatot is ellát a kistérségi társulás, 2007. március 14-étől 
kezdődően 2 fő belső ellenőrt foglalkoztatott, majd 122/2011.(XI.09) sz. határozatban 
döntött arról, hogy az akkor megüresedett belső ellenőri álláshelyet nem tölti fel, így 
2011. novemberétől 1 fő belső ellenőrzési vezető látja el ezt a tevékenységet. 
Egészségügyi területen a Curatio 2003. Kft-vel kötött ellátási szerződés alapján 
működik az orvosi ügyelet ellátás, 13 település járult hozzá a működtetéséhez 
pénzeszközök átadásával.  
A területfejlesztési feladatokat 3 fő menedzser látja el. 
A többcélú kistérségi társulás jövőjéről pedig azt tudja elmondani, hogy 2011. évi 
CLXXXIX. tv. 157.§ alapján 2013. január 1-jén hatályát veszti a helyi 
önkormányzatok társulásairól és együttműködéséről szóló 1997. évi CXXXV tv., 
valamint a települési önkormányzatok többcélú kistérségi társulásairól szóló 2004. évi 
CVII. törvény. Hatályba lép ugyanakkor az önkormányzati törvény IV. fejezete a helyi 
önkormányzatok társulásaira vonatkozóan. Ezért a többcélú társulásnak dönteni kellett 
a jövőjét illetően. Két dologról kellett dönteni, egyrészt a munkaszervezetről, másrészt 
magáról a többcélú társulásról. A legutóbbi rendkívüli Társulási Tanácsi ülésen 
döntöttek arról, hogy a munkaszervezetet megszüntetik, ezért kezdeményezik a 
munkaszervezet dolgozóinak munkaviszony felmondását, mivel szabadságokat kell 
kiadni, stb, viszont a Szécsény Kistérség Önkormányzatainak Többcélú Társulás 
létéről még nem döntöttek. Ugyanis van egy féléves határidő, 2013. január 1-jét 
követően, amikor még van arra lehetőségük a településeknek, hogy döntsenek 
akarnak-e, és hogy milyen területeken továbbra is társulás formájában együttműködni. 
Úgyhogy ezzel a lehetőséggel él a társulás, és a többcélú társulásnak a felmondását 
nem kezdeményezte a társulási tanács.  
Szeretné még elmondani, hogy mivel nem szűnik meg a társulás, így gondoskodni kell 
arról, hogy a munkaszervezet megszüntetését követően a Társulásnál felmerült 
feladatokat valakinek meg kell oldani. Tekintettel arra, hogy a 2013-as évben 
bizonytalan az, hogy melyik településen lesz polgármesteri hivatal, és még nem 
tisztázott, hogy a járáson belül lévő települések közül ki kivel akar, vagy tud majd 
körjegyzőséget alakítani, ezért ezzel a feladattal az egyetlen biztosan működő, stabil 
pontnak tekinthető polgármesteri hivatalt, Szécsény Városi Polgármesteri Hivatalt 
bízta meg a Társulási Tanács, hogy a többcélú társulás folyamatban lévő ügyeit 
intézze.  
Kéri képviselőtársait, hogy beszámolóját fogadják el. 
Kérdezi, hogy a beszámolóval kapcsolatban van-e kérdése, észrevétele valakinek? 

Varga Béla képviselő 

Két kérdést szeretne feltenni. Egyik, hogy van-e valamilyen elképzelés, koncepció, 
hogy a jelenleg munkaszervezetnél dolgozó szakemberekből a társulás majdani, 
jövőbeni újra alakult formában tud-e esetleg foglalkoztatottakat átvenni. Illetve, 2013-
ban a társulásban lesz-e létszám, aki a feladatokat esetleg tudná vinni, vagy esetleg 



 9 

kialakítani az új struktúrát. A másik kérdése, hogy a társulás által bonyolított 
programokban volt egy Polyinvest nevezetű pályázat, ami gyakorlatilag egy felmérési 
adatbázis összeállítását végezte a helyben lévő befektetési lehetőségekről. Látta, hogy 
a partnerek száma 11 volt, és erre vonatkozóan ez az adatbázis nyilvános-e, meg lehet-
e ezt tekinteni, illetve van-e ennek valamilyen konzekvenciája, vagy hozadéka? 

Stayer László polgármester 

Az első kérdése válaszolva elmondja, hogy a munkaszervezet megszűnik, a többcélú 
társulás erre semmiféle plusz normatívát eztán nem fog kapni, tehát nagy 
valószínűséggel nem fog ilyen munkaszervezetet életre hívni ezután sem. A 
feladatokra tudnak majd társulni a települések. A beszámolóban említette például a 
Szennyvíz-agglomerációs társulást, ami egy konkrét feladatra jött létre, és annak a 
keretében lesznek majd foglalkoztatva, ha azt a feladat megigényli. Az, hogy a 
továbbfoglalkoztatása, az onnan sajnálatos módon kikerülő alkalmazottaknak hogyan 
fog megvalósulni, erre vonatkozóan nem tud információval szolgálni, lehetőséget 
tudunk adni. A felálló járási hivatal majd azokat az embereket, akik oda pályáznak és 
megfelelő a végzettségük, akkor azokat valószínűleg és reményeink szerint fogja majd 
tudni alkalmazni.  
A Polyinvest pályázat egy Internet felületen megjelenő adatbázis tulajdonképpen a 
térség önkormányzati tulajdonban lévő befektetési lehetőségeiről. Ez az adatbázis a 
Interneten megtalálható. Maga a pályázat sikeresen lezárult, az utolsó rész van még 
hátra, a pénzügyi elszámolás megtörtént, és várjuk, hogy egy befektető ezen adatbázis 
alapján ránk találjon. Egy záró rendezvény volt Bolognában, ahol a 15 érintett ország 
résztvevői vettek részt, sajnos a befektetők részéről nem volt túl nagy érdeklődés. 
Sajnos azt tapasztalhatjuk, hogy jelenleg pang a befektetői piac. 
 
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, kéri a képviselő-testületet, hogy ezt a 
beszámolót fogadja el. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 6 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül) az alábbi határozatot hozta:  
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
172/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 
előterjesztésnek megfelelően elfogadja a Szécsény Kistérség 
Önkormányzatainak Többcélú Társulása 2012. I. félévi 
tevékenységéről és a polgármester Társulási Tanácsban végzett 
tevékenységéről szóló beszámolót. 
 
Határidő: azonnal, illetve értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 
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3.  Előterjesztés a Szécsény, Magyar utca 15.  szám alatti oktatási-nevelési 
intézmény iskola épületére vonatkozó használati szerződésről 
(Szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

 

Stayer László polgármester 

Átadja a szót az előterjesztőnek. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A képviselő-testület a szeptember 12-i rendkívüli ülésén döntött arról, hogy a Magyar 
utca 15. szám alatti épületet átadja használatra a Váci Egyházmegyének. A képviselő-
testület által jóváhagyott használati szerződést megküldtük a Váci Egyházmegye 
Oktatási Igazgatóságának, ahol áttekintették, és két nagyon kis kiegészítést kértek. 
Amit kértek, azt a jogszabály is így írja elő, de ők szeretnék, ha írásos formában 
belekerülne a használati szerződésbe is.  
Az egyik kiegészítés a 10. pontot érinti, amely a következőket tartalmazza:  
„10. Használatba vevő felelős minden olyan kárért, amely a rendeltetésellenes 
használat következménye.” Ebbe a pontba kérték beleírni azt, hogy ha esetleges vis 
maior történne, amely ugye egyik félnek sem felróható, hogy ezekért a károkért az ő 
felelősségük ne álljon fenn. Ez természetesen a jogszabályban is így van, de ha kérik 
rögzíteni, személy szerint nem látja akadályát, hogy bele is kerüljön a használati 
szerződésbe. 
A másik kiegészítés a 11. pontban történne, vagyis úgy gondolja, hogy ide menne 
tartalmilag leginkább. A kérésük, hogy rögzítsük azt, hogy rendkívüli nagyobb jellegű 
felújítási, javítási munkálatokra ők nem kötelesek, természetesen a rendeltetésszerű 
használattal együtt járó állagmegóvást, illetve kisebb felújításokat elvégzik. Elmondja, 
hogy ezt is így írja elő a jogszabály, ezért kérésükre ezt a használati szerződésbe is 
bele lehet tenni.  
Kéri képviselőtársait, hogy a használati szerződés elmondottak szerinti kiegészítését 
fogadják el. 

Stayer László polgármester 

Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele az elhangzottakkal kapcsolatban. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Kérdezi, hogy nem lehetne jobban körülírni, esetleg összeget megjelölni? Számára ez 
így szubjektívnek tűnik. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Mivel a szerződés 20 évre kerül megkötésre, és ha most összeget is megjelölünk 
valamilyen munkára, akkor az 10 év múlva már nem annyi. Egyébként a jogszabály is 
így írja. Ha a használat miatt festetni kell, egyértelműen rájuk hárul ez a feladat, 
viszont ha például szigetelést kell javítani, az a tulajdonos kötelessége, és a tulajdonjog 
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az önkormányzatnál marad. Az értéknövelő beruházásokat egyébként is csak 
elszámolás mellett fogadhatja el az önkormányzat.  

Stayer László polgármester 

Mivel az iskolaépület nemrég került felújításra, véleménye szerint jó ideig nem kell 
hozzányúlni.  
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, ismerteti, és szavazásra bocsátja a határozati 
javaslatot. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
(ellenszavazat nem volt) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
173/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért a 
165/2012.(IX.12.) számú határozattal jóváhagyott, Váci 
Egyházmegyével kötendő Használati szerződés előterjesztés szerinti 
kiegészítésével, és a határozat mellékletét képező Használati 
szerződés aláírására felhatalmazza a polgármestert. 
 
Határidő: azonnal, illetve értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

 

A 173/2012.(IX.25.) határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
  
4.  Előterjesztés a köznevelési intézmények működésével kapcsolatban 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Már az előző testületi üléseken is szóba került, hogy a törvény rendelkezései szerint 
2013. január 1. napját követően a települési önkormányzatok közoktatási feladatai – az 
óvodai nevelés kivételével – megszűnnek, és ezzel egyidejűleg állami feladattá válnak. 
A háromezer fő lakos alatti települések oktatási intézményeinek működtetését ezen 
időponttól, úgymond, egy az egyben átveszi az állam.  
A háromezer főt meghaladó lakosságszámú települési önkormányzata gondoskodik az 
illetékességi területén lévő összes, saját tulajdonában álló, az állami 
intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési intézmény feladatainak 
ellátását szolgáló ingó és ingatlan vagyon működtetéséről. A működtetés keretében a 
települési önkormányzat saját forrásai terhére biztosítja a köznevelési feladat 
ellátásához szükséges tárgyi feltételeket, továbbá az ingó és ingatlan vagyon 
működtetésével összefüggő személyi feltételeket. A települési önkormányzat e 
kötelezettsége alól gazdasági és jövedelemtermelő képességgel összefüggő feltételek 
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hiányában külön jogszabályban meghatározott módon mentesülhet, erre vonatkozóan a 
képviselő-testületnek nyilatkozatot kell tenni. Tehát az önkormányzat kérheti, hogy 
ingó és ingatlan vagyon működtetésének költségeitől mentesüljön, így ugyanabba 
helyzetbe kerüljön, mint a háromezer fő alatti települések a törvény erejénél fogva 
kerülnek, tehát, hogy az állam vegye át egy az egyben az intézményét.   
Képviselőtársai is tapasztalják, hogy milyen forráshiánnyal fogadják el, vagy fogadták 
el éveken keresztül a város költségvetését, úgyhogy kellő a megalapozottsága azon 
kérelemnek, hogy az állam vegye át az iskolát. Ezért javasolja, hogy 2013. január 1-jét 
követően az önkormányzat adja át az intézményét az állami intézményfenntartó 
központnak, és tegye meg az előterjesztésben megfogalmazott nyilatkozatot.  
Ezt az előterjesztést megtárgyalta az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság, valamint 
a Pénzügyi Bizottság is. Először az oktatási bizottság javaslatának ismertetését kéri. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Az oktatási bizottság egyhangúlag támogatásra javasolta az előterjesztést a képviselő-
testület felé. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság véleményét. Kéri a Pénzügyi Bizottság elnökét, hogy 
ismertesse állásfoglalásukat, javaslatukat. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A Pénzügyi Bizottság 4 támogató és 1 tartózkodó állásponttal javasolja elfogadásra a 
testületnek a határozati javaslatot.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi, van-e valakinek kérdése, véleménye az 
előterjesztéssel kapcsolatban. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Személy szerint nem tud támogatni egy olyan előterjesztést, amely az új nemzeti 
köznevelési törvényen alapszik, és ebből eredeztethető. Mint ahogyan polgármester úr 
is elmondta, és tájékoztatta a lakosságot is, hogy az oktatásügyet a törvény egy az 
egyben elveszi az önkormányzatoktól, ezen túl a közoktatással kapcsolatos ügyek nem 
ebben a teremben fognak eldőlni, hanem máshol, járási szintre kerülnek ezek. Nem ért 
egyet a Kormánynak azzal a szándékával, hogy ilyen mértékben centralizál, 
gyakorlatilag központosít. Továbbá azzal a szándékkal sem ért egyet, illetve már 
törvényben is megjelent a központi tanterv, hogy olyan mértékben leszabályozza a 
tananyagtartalomtól kezdve az egész iskola menetét, hogy gyakorlatilag Mátészalkától 
Nagykanizsáig meghatározza azt, hogy mikor, mit, melyik évfolyamon, hogyan 
tanítson a pedagógus. 26. éve tanít, nemcsak középiskolában, hanem óraadóként 
általános iskolában is, és elmondhatja azt, hogy Endrefalván hetedik osztályban ő nem 
taníthatja azt, amit például a lánya itt Szécsényben tanul a hetedik évfolyamon tanul. 
Még egy érdekességet szeretne elmondani, a ’78-80-as évek tantervében az MSZMP 
70 %-ban határozta meg a törzsanyagot, és 30 %-ban pedig tanári, pedagógusi 
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kompetenciára bízta azt, hogy a megfelelő órakeretet gyakorlatilag mire használja fel, 
új ismereteket visz be, vagy esetleg az alapokat erősíti. Ez jelen pillanatban a 
törvényben úgy néz ki, hogy 85 %-ban köti, és 15 %-ban engedi csak a helyi 
sajátosságokat, és egyéb, pedagógusi szabadságot érvényesíteni. Sőt a 15 %-ra is már 
ajánlatokat tesz, úgy tudja, három közül lehet választani. Tehát ezzel sem ért egyet. 
Továbbá nemcsak az oktatásügyet veszik el az önkormányzatoktól, hanem az 
önkormányzati feladatoknak több mint 40 %-át, okmányiroda és így tovább. 
Szeptembertől az önkormányzati hivatali apparátus is annyira le fog csökkenni, hogy 
talán az volt émász épületben is elférnénk. 
A továbbiak szó szerint kerültek lejegyzésre: 
„És hát - Polgármester úr! - szeptembertől Ön megítélésem szerint nem polgármester 
lesz, hanem házmester, ilyen feltételek mellett, mert annyi hatáskör elmegy egyébként, 
hogy - nem tudom - azt kell nézni, hogy le van-e vágva a fű, vagy össze van-e gyűjtve 
a szemét - nem tudom. Tehát olyan nagymértékben korlátozza ez az 
önkormányzatiságot, és azt, amit a rendszerváltáskor ’90-ben örült mindenki annak, 
hogy a helyi dolgok ezentúl helyben fognak eldőlni, mert a helyi problémákat a helyi 
emberek, helyi képviselők ismerik. Ez sajnos innentől kezdve nem egészen így lesz, 
úgyhogy ezt az előterjesztést nem tudom támogatni. Köszönöm szépen!” 

Stayer László polgármester 

Megköszöni képviselő úr hozzászólását. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Személy szerint üdvözli az új köznevelési törvényt, nemcsak úgy mint pedagógus, 
hanem úgy is mint szülő, és elsősorban, mint szülő, és igenis is fontosnak tartja, hogy 
az ország bármelyik településén megkapja a gyermek azt a jogot, mindazt, amit a 
városban, és igenis az endrefalvai gyermeknek is joga van mindazt tanulni, mint amit a 
szécsényinek. Hogy nem jó a mostani rendszer, semmi más nem bizonyítja jobban, 
mint, hogy kompetencia felméréseket készítenek, és ezek a felmérések mindenhol 
teljesen egyformák, és lehet látni, hogy bizonyos intézmények, akik jobban 
odafigyelnek az oktatásra, nagyobb lehetőségekkel bírnak, azok nagyon szépen 
teljesítenek, és akik kevesebb lehetőségekkel bírnak, azok sajnos igenis jóval 
alacsonyabban. Ugyanígy, központi felvételi, illetve központi érettségi van, tehát úgy 
gondolja, hogy nagyon is üdvözölendő az, hogy végre tudjuk, hogy kinek, mit kell 
tanulnia. Továbbá, egy család esetleges más településre költözése esetén nem kell több 
tízezer forintot könyvekre költeni, és külön tanárt fogadni, hogy a gyerek ugyanolyan 
szintre kerüljön, mint a másik, mert lehet, hogy azon a településen teljesen más 
tankönyvből tanulnak teljesen más szisztéma szerint. Tehát személy szerint üdvözli az 
új köznevelési törvényt.  
Az, hogy járási szintre kerül, és milyen feladatot fog ellátni, ennek meg volt a szakmai 
oka, hogy bizonyos feladatok miért kerülnek át, és ott meg lesznek a megfelelő 
szakemberek. Ez véleménye szerint nem terhet kell, hogy jelentsen, hanem azt jelenti, 
hogy sokkal szakmaibb és gyorsabb eljárás lesz, úgy gondolja, hogy eddig ez 
bonyolultabb volt, több hibalehetőséget rejtett magában. Személy szerint örül a járás 
felállításának, és az új köznevelési törvénynek is.    
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Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Csak nagyon rövid megjegyzése lenne. A közigazgatás központosítása egy régóta 
napirenden lévő dolog, nem a jelenlegi Kormány találta ki, ezt több cikluson keresztül 
mindenki mondta. Háromezer önkormányzat hazája vagyunk, ezt a szakemberek is túl 
soknak tartják, ezért úgy gondolja, hogy ez pártoktól független dolog. Azt gondolja, 
hogy az önkormányzat eddig se nagyon szólt bele az iskolák életében, reméli, hogy 
több forráshoz fognak jutni mindazok az intézmények, amelyek egy központi keretből 
fognak majd gazdálkodni, mint a szegény önkormányzatoktól állandóan csak elvonják 
az összegeket, és ez Kormány-független, mert rendszerváltás óta gyakorlatilag ez van, 
hogy vonják el a forrásokat az önkormányzatoktól. Így valamilyen racionális dologba 
majd belefognak, de aztán majd hogy ez hogyan alakul, ugye a puding próbája az evés. 
Úgy gondolja, hogy jó dolog lesz valamilyen szinten. A „házmesterre” visszatérve - ez 
nagyon megtetszett neki - Moldova Györgynek vagy egy könyve, a Ferencvárosi 
koktél, abban van tömbházmester is, véleménye szerint Szécsény város polgármestere 
inkább tömbházmester lesz, nem csak sima házmester. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Néhány gondolatot szeretne még mondani, egyrészt a köznevelési törvénnyel 
kapcsolatban. Szabályozás eddig is volt, kimeneti pontokon történt ez meg, hogy 
hatodik, tizedik, negyedik év végére hová kell eljutnia a gyermeknek, de hogy oda 
hogyan juttatja el az intézmény, a pedagógus a tanulót, az nem volt ennyire 
leszabályozva. Továbbra sem ért azzal egyet, hogy ezt óráról-órára meg kellene, hogy 
határozzuk. Tehát kimeneti pontoknál meg voltak a kritériumok, erre épült a 
kompetenciamérés is. Felügyelet is volt, nyilván, a minőségbiztosítási rendszer került 
bevezetésre, ez adta a pedagógus értékelését. Ezt minden intézmény kidolgozta saját 
magának, hogy mikor, kit, milyen időszakonként, periódusonként értékel az 
iskolavezetés, tehát ez egy belső értékelés volt. 
Smelkó képviselő úrnak mondja, hogy nem győzte meg őt.  

Stayer László polgármester 

Személy szerint nem látja annyira sötéten a jövőt, mint ahogy Antal Ferenc képviselő 
úr előrevetíti, bár hogyha ő annyira a múltban révedezik, hogy itt az MSZMP-nek a 
dolgait elemezgetjük, akkor lehet, hogy ez a sötét kép ez onnan eredezik, és ennek az 
árnyéka vetül rá képviselő úrra. Mivel barátok közt vagyunk, úgyhogy nagyon 
megtisztelő, hogy egy „Magdus nénit” csinál belőle képviselő úr. Reméli, hogy nem 
így lesz. Még egyszer mondja, hogy Antal Ferenc képviselő úr nagyon sötéten festi le 
a jövőt, azért jó, hogy a város lakossága, vagy a járás lakosság tudja, hogy ezek a 
hivatali ügyintézések itt Szécsényben fognak lezajlani. A járási hivatal nagy 
valószínűség szerint itt, ebben a hivatali épületben fog székelni, el fog férni az 
önkormányzat polgármesteri hivatala és a járási hivatal is, úgyhogy nem szándékozunk 
leköltözni a volt émász épületbe, itt meg tudjuk ezt oldani.  
Oktatással kapcsolatban, alpolgármester asszony is említette, az, hogyha annyira 
szélsőséges lehetőségeket biztosítunk a gyerekeknek, mint ahogy biztosítottunk az 
elmúlt időszakban, akkor, úgy gondolja, hogy az esélyegyenlőség a gyermekek részére 
nincs egyértelműen biztosítva, mondjuk Antal Ferenc képviselő úr által említett 
településen és egy budapesti, frekventált kerületben lévő iskolába járó gyermek esélyei 
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közel sem azonosak. Ezen kíván a köznevelési törvény változtatni. És ha már 
képviselő úr Mátészalkát és Nagykanizsát említette, ha egy szülőnek munkahely vagy 
bármi folytán Mátészalkáról Nagykanizsára kell költöznie, akkor azért ne legyenek 
óriási különbségek majd a gyerek előtt egy másik iskolába átkerülve, ezért fontos az, 
hogy le legyen szabályozva. Az említett belső ellenőrzési rendszer valóban működött, 
de úgy gondolja, hogy az inkább szubjektív, mint az, hogyha a visszatérő tanfelügyelői 
rendszer bevezetésével sokkal objektívebb, kívülről jövő ellenőrzés fog megvalósulni, 
mert azért valljuk be, ha házon belül ellenőrzünk, akkor sok minden egyéb - még 
egyszer mondja - szubjektív tényező is befolyásolhatja az ellenőrzés eredményét.  
Véleménye szerint az, hogy az oktatás kérdései nem itt dőlnek el, hanem majd följebb, 
erre azt tudja képviselő úrnak mondani, hogy oktatás és nevelés kérdései a 
tanteremben fognak eldőlni, mint ahogy is ott dőltek el, és ez a pedagógusokon, és a 
pedagógusok és szülők együttműködésén fog múlni. Nagyon bízik benne, hogy az új, 
felálló rendszer ezt a lépést fogja segíteni, és ennek az egész rendszernek a 
központjában, a középpontjában a gyermek van. És ez a legfontosabb, hogy a 
gyermeket helyezzük minden elé. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Már csak egy rövid hozzászólása van. Természetesen egyetért polgármester úr utolsó 
mondatával, hogy a gyermek a legfontosabb, ezt ő is így gondolja. De úgy látszik, 
hogy e tekintetben különbözik a véleményük, és nem feltétlenül hiba ez, az 
oktatáspolitikusok sem értenek mindenben egyet, különböző nézőpontok, álláspontok, 
vélemények vannak e tekintetben. 

Stayer László polgármester 

A liberális oktatáspolitikáról látható, hogy hova vezetett, az, hogy a városban jelenleg 
milyen helyzetben tanulnak a gyerekek. Mindannyian látjuk, hogy milyen 
körülmények között kell, vagy milyen atrocitásokat kell a gyermekeinknek 
megszenvedni, úgyhogy maximálisan üdvözli azt, hogy itt a új köznevelési törvénnyel 
lehetőség adódott arra, hogy változtassunk.   
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, szavazásra bocsátja az előterjesztésben 
megfogalmazott határozati javaslatot. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással 
jelezze. 
 
 
Fentiek után a képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében 
(tartózkodás nem volt) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
174/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a 
köznevelési intézmények 2013. január 1. napját követő működtetéséről 
szóló előterjesztést és az illetékességi területén lévő, saját tulajdonában 
álló, 2013. január 1. napjától az állami intézményfenntartó központ 
által fenntartott köznevelési intézmények 2013. január 1. napját követő 
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működtetési kötelezettségét, az Nemzeti Köznevelésről szóló 2011. évi 
CXC. törvényben foglaltak alapján, az önkormányzat rendelkezésére 
álló saját és átengedett bevételek terhére, a saját tulajdonát képező – az 
állami intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési 
intézmény feladatainak ellátását szolgáló – ingó és ingatlan vagyon 
működtetését nem képes vállalni. 
 
A képviselő- testület a melléklet szerinti szándéknyilatkozatot teszi. 
 
Határidő: 2012. szeptember 30. 
Felelős: Stayer László polgármester 

Bárányné Márton Melinda jegyző 
 

174/2012.(IX.25.) határozat melléklete: 
 

Szándéknyilatkozat 
 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete nevében nyilatkozom, hogy a Nemzeti 
Köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 74. § (4) bekezdésében foglaltak alapján az 
Önkormányzat rendelkezésre álló saját és átengedett bevételek terhére, a saját tulajdonban 
álló – az állami intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési intézmény 
feladatainak ellátását szolgáló – ingó és ingatlan vagyon működtetését nem képes vállalni. 
 
Szécsény, 2012. szeptember 25. 
 

Stayer László  
polgármester 

Bárányné Márton Melinda  
jegyző 

 
 
 
5.  Előterjesztés óvoda alapításáról 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 
A nemzeti köznevelésről szóló törvény értelmében 2013. január 1-jétől az iskolák 
állami fenntartásba kerülnek, az óvodák viszont nem, azok továbbra is önkormányzati 
fenntartásban működnek. Az óvodánk és bölcsődénk jelenleg az intézményfenntartó 
tárulás által alapított intézmény keretében működik, s mivel az a társulási forma 
megszűnik, új intézményt kell alapítani. Javasolja, hogy az új intézmény a Cseperedő 
Óvoda és Bölcsőde nevet kapja, és kéri, hogy alapító okiratát az előterjesztés szerint 
fogadja el a képviselő-testület. 
Ezt az előterjesztést az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság tárgyalta, kéri elnök 
urat a bizottság javaslatának ismertetésére. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Az oktatási bizottság 3 igen szavazattal, egyhangúlag javasolja elfogadásra a 
képviselő-testületnek az előterjesztést. 
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Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye 
az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Javasolja, hogy a 2. pontba kerüljön beírásra a Nemzeti Köznevelésről szóló 2011. évi 
CXC. törvény is, hogy ne kelljen majd jövő év elején mindjárt emiatt módosítani az 
alapító okiratot.  

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Kérdése, hogy a bölcsődébe 20 hetes kortól veszik fel a gyerekeket, ez jól van írva? 
Másik kérdése, hogy a 200 fő maximálisan felvehető létszám az óvoda esetében jó-e, 
mivel a képviselő-testület 10 plusz 20 %-os eltérést engedélyezhet, és akkor az már 
nem fér bele ebbe a létszámba. Most is 28-29-es létszámok vannak.  

Bárányné Márton Melinda jegyző 

Jelenleg 7 csoport működik az óvodában, és az alapító okirat szerint 8 csoport lehet, de 
az alapító okirat azt is tartalmazza, hogy az indítható csoportok számát minden évben 
meghatározza a képviselő-testület. Ez a 200 fő a jelenlegi helyzetnek is megfelel, és 
amennyiben a testület a 8 csoport indítását engedélyezi, vélhetően akkor kisebb 
létszámmal a jelenleginél, akkor is belefér a 25 fős nyolc csoport. Azt, hogy 20 hetes 
kortól vehető fel a gyermek a bölcsődébe, jogszabály írja elő, és ez most is így van az 
intézmény alapító okiratában. 

Stayer László polgármester 

A születési számokat tekintve sajnos inkább csökkenő tendenciát mutat a 
gyermeklétszám. Hozzáteszi még, hogy a kihasználtsági mutatót ronthatja, ha nagyobb 
ez a szám. 
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztés szerint bocsátja szavazásra a 
Cseperedő Óvoda és Bölcsőde Alapító Okiratát. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
(ellenszavazat nem volt) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
175/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Cseperedő 
Óvoda és Bölcsőde Alapító Okiratát a határozat mellékletének 
megfelelően elfogadja.  
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az alapító okirat 
aláírására. 
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A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az alapító okiratot a 
Magyar Államkincstár Nógrád Megyei Igazgatóság részére küldje 
meg, a költségvetési szerv törzskönyvi nyilvántartásba vétele céljából. 
 
Határidő: azonnal, illetve értelemszerűen  
Felelős: Polgármester 

A 175/2012.(IX.25.) határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
 
6.  Előterjesztés a Krúdy Gyula Városi Művelődési Központ és Könyvtár alapító 

okiratának módosítására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

A Krúdy Gyula Városi Művelődési Központ és Könyvtár alapító okirata a közoktatási 
intézményekkel kapcsolatban fiókkönyvtári feladatokat lát el a Magyar utca 15. illetve 
Rákóczi út 90. szám alatti épületben. Jogszabályváltozásokra való hivatkozással, az 
intézmény alapító okiratának a fiókkönyvtárak telephelyeinek törlésére vonatkozó 
módosítását javasoljuk 2012. december 31-i hatállyal elfogadni. 
Az előterjesztést megtárgyalta az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság is, kéri 
elnök urat, hogy ismertesse a bizottság javaslatát. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A bizottság 3 igen, egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek 
az előterjesztést.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, van-e valakinek kérdése, 
véleménye az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Kérdezi, vagy inkább csak megerősítést kér abban, hogy a könyvállomány marad az 
intézményeknél? 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Az iskolai fiókkönyvtárban lévő könyvek külön leltárkönyvben vannak nyilvántartva 
az iskolánál, tehát a könyvállományban mozgás nem fog bekövetkezni. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A státusz is megy, vagy az marad a művelődési háznál? 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Erre nem volt külön státusz, a könyvtárnak egy státusza van.  
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Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, szavazásra bocsátja az előterjesztésben 
megfogalmazott határozati javaslatot. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással 
jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
(ellenszavazat nem volt) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
176/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Krúdy Gyula 
Városi Művelődési Központ és Könyvtár 56/2009.(V.26.) számú 
határozattal elfogadott Alapító Okiratát 2012. december 31. hatállyal a 
határozat melléklete szerint módosítja. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a módosító okirat 
és az egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az alapító okirat 
módosítását és az egységes szerkezetű alapító okiratot a hatálybalépést 
követő 10 napon belül a Magyar Államkincstár Nógrád Megyei 
Igazgatóság részére küldje meg, a költségvetési szerv törzskönyvi 
nyilvántartásba vétele céljából. 
 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Stayer László polgármester 

A 176/2012.(IX.25.) határozat melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
 
7.  Előterjesztés a Nógrád Megyei Múzeumi Szervezet támogatási kérelméről 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 
 

Stayer László polgármester 

A Nógrád Megyei Múzeumi Szervezet támogatási kérelmet nyújtott be, a Nagy Iván 
Honismereti Pályázaton résztvevők támogatására, pályadíj felajánlására. 
Önkormányzatunk évek óta támogatja a pályázaton, zsűri által kiválasztott szécsényi 
lakos díjazását. Javaslom, hogy a képviselő-testület idén is, a korábbi évek 
gyakorlatához hasonlóan, 20.000 Ft pályadíj felajánlásával támogassa a kérelmet.  
Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság és az Oktatási, Művelődési és 
Sport Bizottság is. Először a Pénzügyi Bizottság javaslatának ismertetését kéri.  

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A Pénzügyi Bizottság akképpen foglalt állást, hogy amennyiben szécsényi 
illetékességű pályázó is részt vesz ezen a pályázaton, akkor a 20 ezer forintos 
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támogatást egyhangúlag javasolják. A pénzügyi fedezet is rendelkezésre, a bizottsági 
ülésen a pénzügyi osztályvezető asszony arról adott tájékoztatást, hogy a civil 
szervezetek támogatására elkülönített keretben éppen ennyi pénz áll rendelkezésre. 

Stayer László polgármester 

Köszöni a bizottság javaslatát. Kéri az oktatási bizottság elnökét, hogy ismertesse 
álláspontjukat a kérelemmel kapcsolatban. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Az oktatási bizottság egyhangúlag elfogadta az előterjesztést, és támogatásra javasolta 
a kérelmet. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni az oktatási bizottság javaslatát. Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, 
szavazásra bocsátja az előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot. Kéri, aki 
elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 7 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás nem 
volt) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
177/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Nógrád Megyei 
Múzeumi Szervezet kérelmére 20.000 Ft támogatást nyújt  a  Nagy 
Iván Honismereti Pályázaton részt vevő, nyertes szécsényi lakos 
pályadíjára. 
 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási 
szerződés aláírására.  
 

Határidő:           értesítésre: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
8.  Előterjesztés könyvvizsgálói szerződésről 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 92/A-92/B. § bekezdésében 
foglalt könyvvizsgálói feladatok ellátására, a hatályos jogszabályok értelmében, 
önkormányzatunknak költségvetési minősítésű könyvvizsgálót kell alkalmazni.  
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Ezt a feladatot Bata János költségvetési minősítésű könyvvizsgáló látja el, a képviselő-
testület 113/2011.(IV.19.) számú határozata szerint megkötött megbízási szerződés 
alapján. Nevezett kérelemmel fordult a képviselő-testülethez, melyben jelezte, hogy 
2012. szeptember 30-ai határidővel egyéni vállalkozását megszünteti, és bejelenti, 
hogy a saját tulajdonában álló FŐNIXBATA Auditáló Kft. keretében folytatja tovább 
könyvvizsgálói tevékenységét, emiatt kéri a jelenleg érvényben lévő megbízási 
szerződés közös megegyezéssel történő megszűntetését, és általa képviselt Kft-vel 
történő megkötését. 
Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság is, kéri elnök urat, ismertesse a 
bizottság javaslatát. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Az előterjesztésben két határozati javaslat szerepelt, de a jegyző asszony bizottsági 
ülésen adott tájékoztatása szerint úgy néz ki, hogy meg kell pályáztatni a feladat 
ellátását, ezért a bizottsági ülésen csak az első határozati javaslatot tette fel szavazásra, 
amit egyhangúlag elfogadott a bizottság, és elfogadásra javasolja a képviselő-
testületnek is. A bizottság állásfoglalása továbbá, hogy a pályázat kiírását támogatja.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi, van-e valakinek kérdése, észrevétele. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Amennyiben megszűnik az egyéni vállalkozóval kötött szerződés, akkor kénytelenek 
pályázatot kiírni a feladat ellátására. Ha arról lett volna szó, hogy a könyvvizsgáló úr 
már nem egyéni vállalkozói keretekben, de átalakította volna egyéni céggé, vagy más 
tevékenységi formává, akkor lehetett volna szerződésmódosítás.  

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, szavazásra bocsátja az előterjesztésben 
megfogalmazott, a megbízási szerződés közös megegyezéssel történő megszűnésére 
vonatkozó határozati javaslatot. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 7 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
178/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja Bata 
János költségvetési minősítésű könyvvizsgálóval a könyvvizsgálói 
feladatok ellátására a 113/2011.(IV.19.) számú határozat alapján 
megkötött megbízási szerződés 2012. szeptember 30-i időponttal, 
közös megegyezéssel történő megszűnését. 
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Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Ismerteti, és szavazásra bocsátja a könyvvizsgálói feladat ellátásra pályázat kiírására 
vonatkozó határozati javaslatot, és kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással 
jelezze.  
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 7 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
179/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete – a helyi 
önkormányzatokról szóló többször módosított 1990. évi LXV. törvény 
(Ötv.) 92/A. § (1) bekezdésében foglaltak alapján – pályázatot ír ki az 
Ötv. 92/A. § és 92/C. §-ában meghatározott könyvvizsgálói feladatok 
ellátására 2013. április 30-ig terjedő időtartamra.  
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, a jogszabályi 
előírásoknak megfelelő pályázati kiírás elkészítésével és 
közzétételével. A pályázat elbírálására a benyújtási határidőt követő 
képviselő-testületi ülésen kerül sor. 
 
Határidő: azonnal, illetve értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

 
 
 
9.  „Kisvárosi Krónika” megjelenésére vonatkozó vállalkozói szerződés 

megszüntetésének ügye 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

A Szociális Menedzser Bt. 2012. szeptember 1-től kéri a Kisvárosi Krónika című lap 
készítésre, szerkesztésére, nyomdai úton való előállítására és kézbesítésére vonatkozó 
vállalkozói szerződés közös megegyezéssel történő megszüntetését. Sümegi Gábor 
ügyvezető úr a szeptember 17-én kelt levelében arról is tájékoztatott, hogy a kiadvány 
évente néhány alkalommal a Szociális Menedzser Kiadói Bt. finanszírozásában fog 
ezentúl megjelenni.  
Kéri, hogy a szerződés közös megegyezéssel történő megszüntetését támogassa a 
testület, és kezdjenek el gondolkodni azon, hogy milyen formában tudják a város 
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lakosságát továbbra is kellőképpen tájékoztatni a város eseményeiről, írott formában 
is.  
Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság is, kéri elnök urat a bizottság 
javaslatának ismertetésére. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A Pénzügyi Bizottság az előterjesztést egyhangúlag elfogadása javasolja a képviselő-
testületnek. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi, van-e kérdése, véleménye valakinek. 
 
Hozzászóló nem jelentkezett.  

Stayer László polgármester 

Mivel nincs hozzászóló, az előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot 
bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 7 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
180/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a 
Szociális Menedzser Bt-vel kötött „Kisvárosi Krónika” című lap 
készítésére, szerkesztésére, nyomdai úton való előállítására és 
kézbesítésére vonatkozó vállalkozói szerződés közös megegyezéssel 
történő megszűnését. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
 
10. Előterjesztés a szécsényi 0103/4 hrsz. alatti ingatlanra vonatkozó 

földhasználati és ráépítési megállapodásra vonatkozó határozat hatályon kívül 
helyezésére 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

2011. március 29-i ülésén tárgyalta a testület eMultiCoop Szociális Szövetkezet 
fölhasználati kérelmét, melyben munkahelyteremtő pályázat benyújtásához kérték a 
szécsényi 0103/4 hrsz. alatti 2 ha 786 m2 területű ingatlanra vonatkozó földhasználati 
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és ráépítési megállapodás megkötését. A képviselő-testület a 105/2011.(III.29.) számú 
határozatával felhatalmazta a polgármestert és az alpolgármestert, hogy az 
önkormányzat számára kedvező feltételekkel kösse meg a megállapodást. A 
határozatban foglalt megállapodás megkötésére nem került sor, ezért javaslom a fent 
megjelölt határozat hatályon kívül helyezését. 
Kérdezi, van-e ezzel kapcsolatban kérdése, véleménye valakinek. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Ha jól gondolja, ez a terület a szeméttelepnél van. Kérdése, hogy a Szövetkezet 
számára ezt követően nem lesz pályázati lehetőség erre vonatkozóan, hogy esetlegesen 
munkahelyet tudjanak teremteni.  

Bárányné Márton Melinda jegyző 

Az eMultiCoop Szövetkezettel a képviselő-testület 2009-ben használati szerződést 
kötött a volt hulladéklerakó telep területén több helyrajzi számra vonatkozóan. Ezen 
területekből a 2012. július 12-i rendkívüli testületi ülésen kivételre került az egyik 
terület, mert a START munkaprogramunk érintette. A 0103/4 hrsz-ú ingatlant 2011. 
évben kérték használatba, mivel egy csarnok építésére pályázatot szerettek volna 
benyújtani. Ezt a pályázatot végül nem nyújtották be, így a szerződés megkötésére sem 
került sor, és ezt a területet a Szövetkezet nem is használta. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Ez azt jelenti, hogy a szelektív hulladékgyűjtés, -válogatás nem valósulhat meg? 

Bárányné Márton Melinda jegyző 

Ugyanazon a területen van még a Szövetkezet használatában több hrsz-n lévő ingatlan, 
a 0103/4 hrsz-ú még egy plusz terület lett volna.  

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Köszöni a választ. 

Stayer László polgármester 

Elmondja, hogy még nem tettünk le arról, hogy a városban megvalósuljon a 
hulladékválogatás. 
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, szavazásra bocsátja az előterjesztésben lévő 
határozati javaslatot. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 7 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
181/2012.(IX.25.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a szécsényi 
0103/4 hrsz. alatti 2 ha 786 m2 területű ingatlanra vonatkozó, 
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eMultiCoop Szociális Szövetkezettel földhasználati és ráépítési 
megállapodás megkötésére vonatkozó, 105/2011.(III.29.) számú 
határozatát hatályon kívül helyezi. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
 

Stayer László polgármester 

A 2012. évi „A Köz Szolgálatáért” kitüntetés adományozására vonatkozó előterjesztés 
megtárgyalására - az Ötv. 12. § (4) bekezdés a) pontja alapján - zárt ülést rendel el.  
 
Elköszön a vendégektől és a televíziónézőktől, és az ülést a napirendek megtárgyalása 
után bezárja (1555 órakor). 
 
A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készült. 
 

 
k.m.f. 

 
 

 
 
 

Stayer László  
polgármester 

Bárányné Márton Melinda  
jegyző 



A 173/2012.(IX.25.) határozat melléklete 
 

HASZNÁLATI SZERZ ŐDÉS 
 
amely létrejött egyrészről Szécsény Város Önkormányzata (3170 Szécsény, Rákóczi út 84) 
képviseli: Stayer László Péter polgármester), mint Használatba adó- továbbiakban: 
Használatba adó, 
 
másrészről a Váci Egyházmegye (címe: 2600 Vác, Migazzi tér 1.) képviseletében Beer 
Miklós megyéspüspök - között az alulírott napon a következő feltételek szerint mint 
Használatba vevő- továbbiakban: Használatba vevő-között az alulírott helyen és napon az 
alábbi feltételekkel:  
 

1.) Szerződő felek jelen szerződés előzményeként megállapítják, hogy Szécsény Város 
Önkormányzata 143/2012.(IX.01.) számú  önkormányzati határozatában kinyilvánította 
abbéli szándékát, hogy a Szécsény, Magyar út 15. szám alatt található (Szécsény belterület 
1203/A /2  hrsz  és 1203/A/1 hrsz) Általános Iskola és Óvoda épületében  Római 
Katolikus Óvodát, Általános Iskolát és Gimnáziumot létrehozását kezdeményezi a Váci 
egyházmegyénél, ezért az ingatlan használati jogát 2012. december 31-től átadja a Váci 
Egyházmegye részére. 
 
2.) Szerződő felek jelen szerződés előzményeként megállapítják, hogy a nemzeti 
köznevelésről 2011. évi CXC. törvény köznevelési intézményt a Magyar Köztársaságban 
nyilvántartásba vett egyházi jogi személy alapíthat és tarthat fenn. A Váci Egyházmegye 
kinyilvánította abbéli szándékát, hogy a 2013/2014 tanévtől katolikus óvodát, általános 
iskolát és gimnáziumot alapít Szécsényben . 
 
3) Használatba adó kizárólagos tulajdonát képezi a Szécsény. Magyar út 13-15.szám alatt 
lévő 1203/A/2.hrsz. alatt nyilvántartott 4383 négyzetméter alapterületű ingatlan, ( iskolai 
épület), valamint a 1203/A/1.hrsz. alatt nyilvántartott óvoda épület 580 m2. Az 
Önkormányzat kijelenti, hogy a fent megjelölt ingatlanok óvodai - iskolai nevelés-oktatás 
feltételeinek megfelelően rendeltetésszerű használatra alkalmasak. 
 
4.) Jelen szerződéssel Használatba adó használatba adja, Használatba vevő használatba 
veszi 3. pontban meghatározott 1203/A/2 hrsz ingatlant 2012. december 31-től 20 évre. A 
felek megállapodnak abban, hogy a 1203/A/1 hrsz ingatlan vonatkozásában külön íven 
szövegezetten készítik el használatba adási megállapodást , tekintettel arra, hogy osztott 
használat miatt pontosan meg kell határozni a használatba adott terület nagyságát. 
 
5.) Használatba adó Használatba vevő használatába adja az ingatlanban található, a 
tényleges átadásakor készített, leltárban szereplő ingóságokat, berendezési tárgyakat. 

6.) Használatba adó Használatba vevő használatába az ingatlant az épület tényleges 
átadáskor készített jegyzőkönyvben rögzített állapotban adja át. 

7)  A szerződés tárgya a 1203/A/2 hrsz ingatlan, és az abban szereplő (5. pont körülírt) 
valamennyi ingóság. A továbbiakban ahol a szerződés ingatlant említ, ott érteni kell alatta 
az átadott ingóságokat is. 
 
 

A Váci Egyházmegye képviseletében  
Beer Miklós 

Megyéspüspök  

Szécsény Város Önkormányzata képviseletében 
Stayer László Péter 

Polgármester 
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8.) Amennyiben Használatba vevő az oktatási tevékenységével felhagy, az ingyenes 
használat megszűnik és az ingatlant vissza kell adni Használatba adónak. 

9.) Felek megállapodnak abban, hogy Használatba adó térítésmentesen adja Használatba 
vevő használatába a 4. pont szerinti ingatlant. Felek rögzítik, hogy a Használatba adó azért 
adja térítésmentesen használatba az ingatlant, hogy ezzel lehetővé tegye Használatba vevő 
számára, hogy a nevelési-oktatási tevékenységet ingyenesen, tandíj fizetése nélkül 
biztosítsa a gyermekek részére. Felek megállapodnak abban, hogy a használat teljes 
tartama alatt köteles Használatba vevő a nevelést- oktatást ingyenesen végezni. 

7.) Használatba vevő csak és kizárólag nevelési-oktatási célokra használhatja az 
iskolaépületet. Ettől eltérő tevékenységet a Használatba vevő csak a Használatba adó 
előzetes írásbeli hozzájárulásával folytathat. 

8.)A felek rögzítik, hogy a jogszabályi előírások következtében 2013. január 1-től a 
2012/2013-as tanév végéig a Magyar Állam által működtetett általános iskola működik az 
ingatlanban, ezért a használatba vevő kijelenti, hogy a 2012./2013-as tanév végéig az 
intézményben az állami oktatást engedélyezi, ennek érdekében a Magyar Állammal 
szerződést köt. 
 

9.) Használatba vevő kötelessége 2013. szeptember 1-jétől megfizetni a használatba adott 
épületek használatával összefüggő valamennyi közüzemi díjat. Használatba vevő köteles 
gondoskodni az iskolaépületek állagmegóvásáról, karbantartásáról. Használatba vevő 
tudomásul veszi, hogy a használati jogviszony időtartama alatt felmerülő felújítási, 
beruházási, korszerűsítési, átalakítási munkákat a Használatba adó előzetes írásbeli 
hozzájárulásával végezhet, a szükséges szakhatósági engedélyek beszerzéséről is 
Használatba vevő köteles gondoskodni. 

10.) Használatba vevő felelős minden olyan kárért, amely a rendeltetésellenes használat 
következménye. Nem felel a használatbavevő vis maior (egy félnek sem felróható) 
káresemény , pld viharkár, csőtörés, stb miatt bekövetkezett kárért. 

11.) Használatba adó a szerződést azonnali hatállyal felmondhatja, ha a Használatba vevő 
az iskolaépületeket a 7. ponttól eltérő célra használja, vagy a fenntartási, állagmegóvási, 
karbantartási kötelezettségét elmulasztja. Az állagmegóvási kötelezettség nem terjed ki az 
épület felújításra, egyéb a tulajdonost terhelő. rendkívüli felújítás és javítási 
munkálastokra.  Rendkívüli felújítás és javítás alatt a rendszeres karbantartási és javítási 
szükségleteket meghaladó munkák értendők. 

12.) Használatba vevő az iskolaépületek használatát a Használatba adó engedélye nélkül 
másnak át nem adhatja. Használatba vevő kötelezettséget vállal arra, hogy a használati 
jogviszony megszűnésekor az iskolaépületeket rendeltetésszerű használatra alkalmas 
állapotba visszaadja Használatba adónak. A használati jogviszony tartama alatt az 
iskolaépületeken végzett beruházások értékét Használatba vevő semmilyen jogcímen nem 
követelheti, valamint használati jogviszony megszűnésekor a használatba adott 
iskolaépületek helyett más ingatlan használatára nem tarthat igényt. 
 
 

A Váci Egyházmegye képviseletében  
Beer Miklós 

Megyéspüspök  

Szécsény Város Önkormányzata képviseletében 
Stayer László Péter 

Polgármester 
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13.) Használatba vevő kötelezettséget vállal az iskolaépületek használatával kapcsolatosan 
előírt tűzrendészeti, balesetvédelmi, munkavédelmi, egészségügyi, valamint az ingatlan 
rendeltetésszerű használatával kapcsolatos egyéb hatósági szabályok, előírások 
maradéktalan betartására, továbbá az iskolaépületek előtti utcafront takarítására, 
csúszásmentesítésére. 
 
14.) Szécsény Város Önkormányzata 2009-ben pályázatot nyert az épület teljes felújítására 
az „Alapfokú oktatási intézmények fejlesztése Szécsényben”  ÉMOP-4.3.1/2/2F-2009-
0007 számú pályázat keretében.. A projekt tényleges befejezését követően 5 éves 
fenntartási időszak áll fenn, melyre az utolsó fenntartási jelentést 2016. évben kell 
teljesíteni.  Szécsény Város Önkormányzata 2009-ben pályázatot nyert a ”Kompetencia 
alapú oktatás bevezetése, egyenlő hozzáférés és szakmai megújulás a szécsényi többcélú 
intézményben”  című, TÁMOP-3.1.4-08/2-2008-0089 azonosítószámú projektre, melyre 
2016. évig van fenntartási és adatszolgáltatási kötelezettség. 
A felek rögzítik, hogy az iskolát 2012. december 31-ig működtető Szécsény-Nagylóc-
Nógrádszakál Intézményfenntartói Társulás 2010-ben pályázatot nyert a „Tanulói laptopok 
– IKR módszertani megújulás a szécsényi többcélú intézményben” című, TIOP-1.1.1-09/1-
2010-0043 azonosítószámú projektre és az  „Informatikai infrastruktúra fejlesztése a II. 
Rákóczi Ferenc Bölcsőde, Óvoda, Általános Iskola, Gimnázium és Szakközépiskolában” 
című TIOP-1.1.1 -07/1-2008-0925 számú projektre tanulói laptopok és  interaktív táblák 
beszerzésre. A társulásból Szécsény Város Önkormányzata 142/2012.(IX.01.) számú 
határozatával kivált, a Társulási szerződés értelmében a használattal érintett ingatlanban 
található ingóságok vonatkozásában 5 éves kötelezettségvállalási időszak áll fenn, mely 
2016. évben jár le.  
Használatba vevő vállalja, hogy a fenti pályázatokkal kapcsolatban fenntartási 
kötelezettségének eleget tesz, valamint a mellékelt támogatási szerződések általános 
szerződési feltételek 3. sz. pontjának megfelelő adatszolgáltatást minden évben megküldi 
Szécsény Város Önkormányzat részére.  
 
15.) Használatba adó jogosult jelen szerződésből eredő, Használatba vevő használati 
jogviszonyával kapcsolatos kötelezettségek teljesítését ellenőrizni. 
 
16.) Jelen szerződés aláírói kijelentik, hogy a szerződő fél nevében a szerződés 
megkötésére teljes jogkörrel rendelkeznek. 
 
17) A felek egybehangzóan kérik és feltétlen és visszavonhatatlan hozzájárulásukat adják, 
hogy a Szécsény belterület 1203/A/2 hrsz ingatlanra vonatkozóan a Balassagyarmati 
Földhivatal a használati jogot 20 évre az ingatlan egésze (4383 m2) vonatkozásába 
bejegyezze a használatba vevő javára.  
 
19.) Jelen megállapodás érvényes létrejöttéhez Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-
testületének hozzájárulása szükséges. Jelen szerződést Szécsény Város Önkormányzata 
Képviselő-testülete 165/2012 (IX.12) önkormányzat határozata hagyta jóvá. 
 
 

A Váci Egyházmegye képviseletében  
Beer Miklós 

Megyéspüspök  

Szécsény Város Önkormányzata képviseletében 
Stayer László Péter 
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20.) Jelen szerződésben nem szabályozott kérdésekben a Ptk., valamint a vonatkozó egyéb 
jogszabályok rendelkezései az irányadóak. 

 
A felek jelen szerződést elolvasás és értelmezés után, mint akaratukkal mindenben 
megegyezőt helybenhagyólag aláírják.  
 
 

Szécsény, 2012. szeptember  
 
 

A Váci Egyházmegye képviseletében  
Beer Miklós 

Megyéspüspök  

Szécsény Város Önkormányzata 
képviseletében 

Stayer László Péter 
Polgármester 

 
 

 
 



A 175/2012.(IX.25.) határozat melléklete: 
Iktatószám:         /2012. 

Cseperedő Óvoda és Bölcsőde 
Alapító Okirata  

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartásról szóló törvény 
végrehajtásáról szóló 368/2011.(XII.31.) Korm. rendelet 5. § (1)-(2) bekezdésében foglalt 
tartalmi követelmények szerint az alábbi (egységes szerkezetbe foglalt) alapító okiratot adja 
ki. 
 
1. A költségvetési szerv neve: Cseperedő Óvoda és Bölcsőde 
 Székhelye: 3170 Szécsény, Magyar utca 13. 

 
1.1.  Létrehozásáról rendelkező határozat: Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-

testületének 175/2012.(IX.25.) számú határozata. 
1.2.  Az alapítás időpontja:  2012. december 31. 

 
2.  A jogszabály által meghatározott közfeladata: A helyi önkormányzatokról szóló 

1990.évi LXV. törvény 8.§ (4) bekezdésében és a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. 
törvényben meghatározott óvodai nevelési feladatok ellátása, a Nemzeti Köznevelésről 
szóló 2011. évi CXC. törvény, valamint a gyermekek védelméről és a gyámügyi 
igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvényben meghatározott gyermekjóléti 
alapellátások biztosítása. 

 
3.  Alaptevékenysége: 

3.1.  Bölcsődei ellátást 20 hetes kortól 3 éves korig egészséges gyermekek részére 
biztosítja. 

3.2.  Óvodai ellátás; 
 Óvodai integrált nevelés az alábbi fogyatékossági körben: 

- tanulásban akadályozott, megismerés és viselkedés fejlődésének rendellenessége 
(figyelem, magatartás, részképesség zavar, enyhe mozgáskorlátozottság), 

- Beszédfogyatékos, enyhe értelmi fogyatékos, megismerő funkciók vagy a 
viselkedés fejlődésének organikus okokra visszavezethető tartós és súlyos 
rendellenessége, illetve a megismerő funkciók, vagy a viselkedés fejlődésének 
organikus okokra vissza nem vezethető tartós, vagy súlyos rendellenessége miatt 
sajátos nevelési igényű gyermekek óvodai nevelése; 

Etnikai kisebbségi óvodai nevelési feladatok elvégzése; 
Halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek integrált óvodai nevelése. 

3.3.  Szakfeladatainak száma és megnevezése: 
Szakágazati besorolása: 851020 Óvodai nevelés 
 

562912 Óvodai intézményi étkezés 
562917 Munkahelyi étkeztetés 
851011 Óvodai nevelés, ellátás 
851012 Sajátos nevelési igényű gyermekek óvodai nevelése, ellátása 
851013  Nemzetiségi óvodai nevelés, ellátás  
890441  Rövid időtartamú közfoglalkoztatás 

890442 
Foglalkoztatást helyettesítő támogatásra jogosultak hosszabb időtartamú 
közfoglalkoztatása 

890443 Egyéb közfoglalkoztatás 
889101 Bölcsődei ellátás 
841907 Önkormányzatok elszámolásai a költségvetési szerveikkel 
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4.  Illetékessége, működési köre:  
 Szécsény város közigazgatási területe. 
 

5.  Irányító szerv megnevezése, székhelye: 
 

5.1.  Alapítói jogokkal felruházott irányító szerv megnevezése, székhelye:  
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
3170 Szécsény, Rákóczi út 84. 

 

5.2.  Egyéb irányítási jogok gyakorlására jogosultak megnevezése, székhelye: 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
3170 Szécsény, Rákóczi út 84. 

 

5.3.  Felügyeleti szerv megnevezése, székhelye: 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
3170 Szécsény, Rákóczi út 84. 

 
6.  Gazdálkodási besorolása:  

Önállóan működő költségvetési szerv. Pénzügyi-gazdálkodási feladatait – 
munkamegosztási megállapodás alapján – Szécsény Városi Polgármesteri Hivatal látja el. 
Az intézmény önálló bankszámlával rendelkezik, pénzforgalmát saját költségvetési 
számlájáról bonyolítja.  
 

A költségvetési szerv önálló éves költségvetéssel, s annak végrehajtásáról szóló 
költségvetési beszámolóval rendelkezik, mely Szécsény Város Önkormányzat 
költségvetési rendeletébe épül be. 

 
7. Vezetőjének megbízási rendje: 

A költségvetési szerv vezetőjét a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény, valamint a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény alapján nyilvános 
pályázati eljárás útján határozott időre nevezi ki Szécsény Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete.  

 
8.  Foglalkoztatottjaira vonatkozó foglalkoztatási jogviszonyok megjelölése:  

8.1. A foglalkoztatottjainak jogviszonya alapesetben közalkalmazott, akikre a 
közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. XXXIII. tv. az irányadó.  

8.2. Egyes foglalkoztatottjainak a jogviszonya munkavállaló, akikre nézve a Munka 
Törvénykönyvéről szóló 2012. évi I. tv. az irányadó. 

8.3. Egyéb foglalkoztatásra irányuló jogviszonyra a Polgári Törvénykönyvről szóló 
1959. évi IV. tv. (külön megbízási jogviszony) az irányadó. 

 
9.  Költségvetési szerv típusa a közoktatási törvény alapján: Óvoda 
 
10. Felvehető maximális óvodai és bölcsődei csoportlétszám:  

Bölcsőde   26 fő 
Óvoda   25 fő 

 

10.1. A bölcsődébe felvehető legmagasabb létszám: 
- egy csoportba két éves korig: 12 fő 
- egy csoportba két éves kor fölött 14 fő.  
Bölcsődei ellátás önálló szakmai egységként működik 2 csoporttal. 

10.2. Az óvodába felvehető legmagasabb létszám 200 fő. 
Az évente indítható óvodai csoportok számát a képviselő-testület állapítja meg. 

11. Az intézmény vállalkozási tevékenységet nem folytat. 
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12. Az intézmény feladatellátását szolgáló vagyon: 

Szécsény, Magyar utca 13. sz. alatti épület. 
 

13. A vagyon feletti rendelkezés joga: 
Ingóvagyon leltár szerint. 

 
 
Záradék: 
 
Cseperedő Óvoda és Bölcsőde Alapító Okiratát Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-
testülete a 175/2012.(IX.25.) sz. határozatával 2012. december 31. hatállyal hagyta jóvá. 
 
 
Egységes szerkezetbe foglalt, 2012. december 31. napjától hatályos szöveg. 
 
 
Szécsény, 2012. szeptember 25. 
 
 
 
 
 

Stayer László  
polgármester 

Bárányné Márton Melinda 
jegyző 

 



A 176/2012.(IX.25.) határozat melléklete 
 
 

Krúdy Gyula Városi Művelődési Központ és Könyvtár 
Alapító Okiratának módosítása 

 
 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Krúdy Gyula Városi Művelődési 
Központ és Könyvtár, 5621-1/2012. itatószámmal kiadott alapító okiratát (a továbbiakban: 
alapító okirat) 2012. december 31-i hatállyal az alábbiak szerint módosítja:  
  
 
1. Az alapító okirat 1. A költségvetési szerv pontja Telephelyei felsorolásból a következő 

szövegrész törlésre kerül:  
„- II. Rákóczi Ferenc Bölcsőde, Óvoda, Általános Iskola, Gimnázium és Szakközépiskola  

– Fiókkönyvtár, amely két telephelyen működik: 
    3170 Szécsény, Rákóczi út 90. 
    3170 Szécsény, Magyar u. 15.” 

 
2. Az alapító okirat 12. Az intézmény vagyona pontjából a következő szövegrész törlésre 

kerül: 
„ -Fiókkönyvtári telephely tekintetében: 
- 3170 Szécsény, Rákóczi út 90. könyvtárhelyiség 
- 3170 Szécsény, Magyar u. 15. könyvtárhelyiség „ 

 
 
Záradék: 
 
A Krúdy Gyula Városi Művelődési Központ és Könyvtár Alapító okiratának módosítását 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 176/2012.(IX.25.) számú határozatával 
2012. december 31-i hatállyal hagyta jóvá. 
 
 
Szécsény, 2012. szeptember 25. 
 
 
 
 

 Stayer László 
polgármester 

 
 
 

 


